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Beste Raadsleden,
Bijgaand mijn reactie op de raadsinformatiebrief Kenmerk Z/22/053854 / D/22/082263 betreft 
“pak overlast houtstook aan”
Met de hoop dat raadsleden echt wat willen doen aan de overlast situaties.
Met vriendelijke groet,
Fam [naam]
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Woerden, 21 januari 2023 


Commentaar op de raadsinformatiebrief met als onderwerp  Reactie motie “pak overlast  houtstook 
aan” 9 juni 2022.  


Het college kiest in grote lijnen voor meer en steviger communicatie, waarbij minder vaak stoken en 
de gezondheidsschade worden benadrukt. Helaas zonder regulering. Wij verwachten dat alleen de 
combinatie van regulering en communicatie tot daadwerkelijke vermindering van de overlast zal 
leiden.   


In de raadsbrief zien we vaak vage bewoordingen, die niet stevig zijn zoals: 


“Stook met mate” en  “terughoudend en bewust stoken”   Wij adviseren duidelijk te zijn: stook niet 
elke dag,  niet  overdags, en niet bij code oranje of rood van de stookwijzer.   


“Als je stookt, doe dat op de juiste wijze”.  Dus kennelijk is op de juiste wijze stoken o.k. Stooktips 
moedigen aan volgens de stichting houtrookvrij.nl. Benadruk:  wij adviseren niet te stoken, maar als 
als u toch wilt stoken … 


Er worden een drietal doelen genoemd:  stokers te bewegen om terughoudend en bewust te stoken, 
bewustwording over gezondheidsrisico’s en het advies dat isolatie beter is dan hout stoken.  


We missen het belangrijkst doel : vermindering / beperking gezondheidsschade. Dat kan volgens ons 
alleen als er minder uren wordt gestookt. Dat is ook het standpunt van organisaties zoals 
Milieucentraal.nl, GGD’s, RIVM, Longfonds, e.d.  Daar zou het college zich op moeten richten. 


Noem in de communicatie een aantal feiten zoals de samenstelling van houtrook (CO2, CO, NOx, 
fijnstof = roet, benzeen, PAK’s, dioxine, e.d.)  , de hoeveelheid rook van één houtkachel (vergelijkbaar 
met 25 draaiende dieselvrachtwagens zonder roetfilter) en de verspreiding van rook:  op 250 m 
afstand van de schoorsteen is de fijnstof concentratie 6x (600 %) verhoogd. Ook de stoker zelf en zijn 
gezin lopen gevaar: gebleken is dat de fijnstof concentratie in de huiskamer fors toeneemt als een 
houtkachel wordt aangezet.  Hiervan zijn metingen beschikbaar op internet (houtrookvrij.nl). 


Geef in de communicatie aan dat nu al minstens 3000 mensen per jaar overlijden door houtstook, en 
dat we dat willen terugdringen.  En dat houtstook niet CO2 neutraal is. Houtstook geeft minstens 2x 
meer CO2 in de lucht dan stook op gas.  


“Momenten waarop wel of niet gestookt mag worden” Hier worden we blij van. Dit lijkt op 
regulering.  Dit kan met stookwijzer.nu en/of een stookvenster. Ook kan de gemeente benadrukken 
niet overdags te stoken en niet elke dag, zeker niet binnen de bebouwde kom.  


We zien in de raadsbrief ook de  invloed van de houtkachelbranche:  


 “regels met betrekking tot brandstof, schoorsteen en momenten waarop wel/niet gestookt mag 
worden”.   


De houtkachelbranche doet voorkomen alsof  het stoken van schoon en droog hout (brandstof) geen 
schadelijke rook geeft.  En dat met een goed geveegde schoorsteen eindigend boven de nok, er geen 
overlast kan ontstaan. De gedupeerden weten wel beter.  Op pagina 77 van het gezaghebbende  







STAB Kennisdocument 2019 “Gezondheids- en hindereffecten door houtkachels van particulieren” , 
zie link bijgaand, wordt  dit nader toegelicht.   


Ook beweert zij dat moderne houtkachels minder  fijnstof uitstoten; recent  onderzoek laat echter 
een heel ander beeld zien. Zij produceren minder fijnstof PM2.5 en PM10, maar veel meer ultra fijn 
stof, wat nog schadelijker is.  Zie bijvoorbeeld de recente metingen van pellet en ECO kachels op de 
website houtrookvrij.nl. 


Waar we de gemeente wel een compliment voor willen geven was de opmerking in de mededeling 
van 1 dec 2022 in de Woerdense Courant: ‘Mogelijke regels voor houtstook in de toekomst”.  Dat 
weerhoudt wellicht wat mensen om te investeren in houtstook.  Ons advies is om dit regelmatig te 
blijven communiceren.  


Op 4 oktober 2022 kopte het AD met “Vrees voor forse toename aantal kankerdiagnoses”  met de 
opmerking   “alleen als fors meer mensen stoppen met roken, gezonder eten en minder alcohol 
drinken”, valt het tij nog iets te keren. 


Hout-stook is het nieuwe (mee)roken, maar dan gedwongen, in je eigen huis, gedurende lange tijd .   


Hierbij nogmaals de oproep aan de raad en het college om meer lef te tonen en effectieve 
maatregelen  te nemen die op korte termijn  tot gezondere lucht leiden. Regulering en een stevige 
boodschap dus. 


Namens gedupeerden van houtstook, 


 


Maarten van Schaik – Woerden – 21 januari 2023. 


Links: 


 https://stab.nl/wp-content/uploads/2019/11/STAB-Kennisdocument-Houtstook-september-
2019.pdf 


https://www.luchtfonds.nl/voorlichting/wetenschappers-over-houtstook/ 


https://houtrookvrij.nl/ 
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